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Protokół Nr 16/2020 

posiedzenia  

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z 21 października 2020 r.  

 

 

I. Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji, p. Jan Bobek otworzył zdalne posiedzenie Komisji Rozwoju Obszarów 

Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego i przywitał Członków Komisji, a także gości uczestniczących  

w posiedzeniu w trybie wideokonferencji. Następnie sprawdził obecność oraz stwierdził wymagane 

quorum. 

 

 

II. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Członkowie Komisji otrzymali porządek posiedzenia. 

Następnie zapytał, czy są uwagi do otrzymanego porządku posiedzenia. Uwag nie wniesiono,  

w związku z czym zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Porządek obrad został przyjęty 

większością głosów.  

 

Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 1 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie materiału na XX sesję Sejmiku: 

 projekt uchwały w sprawie skierowania projektu uchwały ws. podziału województwa 

warmińsko-mazurskiego na obwody łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich  

do kategorii, o których mowa w art. 26a ust. 1 ustawy Prawo łowieckie do zaopiniowania 

przez Zespół opiniodawczo-doradczy. 

4.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

5.  Przyjęcie Protokołu nr 15/2020 z 23 września 2020 r.  

6.  Zakończenie posiedzenia. 

 

III. Zaopiniowanie materiału na XX sesję Sejmiku: 

 

 projekt uchwały w sprawie skierowania projektu uchwały ws. podziału województwa 

warmińsko-mazurskiego na obwody łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich  

do kategorii, o których mowa w art. 26a ust. 1 ustawy Prawo łowieckie do zaopiniowania 

przez Zespół opiniodawczo-doradczy. 

 

Przewodniczący Komisji oddał głos Dyrektorowi Departamentu Ochrony Środowiska, p. Bogdanowi 

Meinie prosząc o omówienie powyższego projektu uchwały.  

 

Tytułem wprowadzenia Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, p. Bogdan Meina 

poinformował, że zgodnie z art. 27 ust. 1 ustawy Prawo łowieckie Sejmik Województwa w drodze 

uchwały dokonuje podziału województwa na obwody łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich 

do poszczególnych kategorii. Wyjaśnił, że przedmiotowy dokument przygotowuje Marszałek 

Województwa i zgodnie z kompetencjami przekazuje do Sejmiku Województwa, który przed 

podjęciem uchwały, o której mowa powyżej, kieruje ww. projekt uchwały do zaopiniowania przez 
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Zespół opiniodawczo-doradczy. Poinformował, że Zespół został powołany przez Marszałka 

Województwa stosownym zarządzeniem, a w jego skład wchodzą przedstawiciele Regionalnych 

Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie, Gdańsku, Toruniu i Białymstoku, przedstawiciele 

Okręgowych Związków Łowieckich w Olsztynie, Suwałkach, Toruniu, Elblągu i Ciechanowie, 

Wiceprezes Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej oraz Dyrektor Departamentu Ochrony 

Środowiska Urzędu Marszałkowskiego. Dodał, że Zespołowi liczącemu 12 osób przewodniczy 

Członek Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego, p. Jolanta Piotrowska. Następnie wskazał, 

że po uzyskaniu opinii Zespołu opiniodawczo-doradczego projekt uchwały zostanie skierowany 

przez Zarząd Województwa pod obrady Sejmiku Województwa w celu podjęcia uchwały w sprawie 

podziału na obwody łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich do kategorii, o których mowa  

w art. 26a ust. 1 ustawy Prawo łowieckie. 

 

Kontynuując p. Bogdan Meina zwrócił uwagę, że prace nad nowym podziałem województwa 

warmińsko-mazurskiego na obwody łowieckie trwały bardzo długo, a zasadniczy problem dotyczył 

wyłączenia nieruchomości z obwodów łowieckich. Dodał, że do Sejmiku Województwa w okresie 

ostatnich kilku lat wpływały wnioski od właścicieli nieruchomości o wyłączenie ich terenów  

z obszaru obwodów łowieckich. Przypomniał procedurę z tym związaną i wskazał, że Sejmik 

Województwa nie posiadał kompetencji w tym zakresie. W związku z powyższym po odmowie 

Sejmiku Województwa zainteresowani kierowali przedmiotowe wnioski do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Olsztynie, który przyjął zasadę wyłączania z obwodów łowieckich gruntów 

wskazanych przez właścicieli. 

 

Kontynuując Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska poinformował, że przystępując do prac 

nad nowym podziałem województwa na obwody łowieckie rozpatrywano kwestię gruntów,  

które były wyłączone dotychczas na mocy decyzji WSA z obwodów łowieckich. Wyjaśnił, że finalnie 

przyjęto zasadę, że zostaną one włączone do nowo powstałych obwodów łowieckich.  

 

W dalszej kolejności p. Bogdan Meina zaznaczył, że znowelizowana ustawa Prawo łowieckie 

stanowi, że właściciele nieruchomości wchodzącej w skład obwodu łowieckiego mają możliwość 

wyłączenia z obszaru polowań swojej nieruchomości na podstawie zgłoszenia wniosku  

do właściwego miejscowo starosty, który następnie informuje Zarząd Województwa oraz właściwe 

koło łowieckie o dokonaniu wyłączenia. Dodał także, że w trakcie konsultacji projektu uchwały  

w sprawie podziału województwa warmińsko-mazurskiego na obwody łowieckie, właściciele 

dotychczas wyłączonych nieruchomości wnioskowali o utrzymanie tego stanu rzeczy, ale zgodnie  

z przyjętymi zasadami nie zostały one pozytywnie rozpatrzone.  

 

Omawiając materiał Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska zwrócił uwagę, że poprzednie 

przepisy dopuszczały możliwość usytuowania obwodów łowieckich na terenie dwóch województw, 

natomiast w myśl znowelizowanej ustawy Prawo łowieckie podziału na obwody łowieckie należy 

dokonać w granicach jednego województwa, co spowodowało, że powierzchnia niektórych obwodów 

zmniejszyła się, a inne zyskały dodatkowy obszar. Nadmienił także, że pojawiły się przypadki 

likwidacji obwodów z uwagi na ich niewielką powierzchnię, po wyłączeniu gruntów z innego 

województwa. Dodał, że w takiej sytuacji grunty danego obwodu zostały włączone do sąsiednich 

obwodów.  

 

Na zakończenie p. Bogdan Meina podał przypadek obwodu łowieckiego nr 202 położonego  

na półwyspie pomiędzy jeziorami Śniardwy, Bełdany i Mikołajskie, którego powierzchnia jest 

mniejsza niż 3 tys. ha, co powoduje, że utworzenie takiego obwodu wymaga zgody Ministra Klimatu 

i w tym przypadku taka zgoda został udzielona. Dodał, że jest to specyficzny obwód, wydzielony 

ogrodzeniem od pozostałej części półwyspu, na terenie którego odbywa się hodowla konika 

polskiego.  
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Przewodniczący Komisji podziękował za omówienie projektu uchwały, a następnie zapytał obecnego 

na posiedzeniu Komisji radcę prawnego, p. Andrzeja Swata, czy chciałby uzupełnić informację  

w przedmiotowym temacie. 

 

Radca prawny, p. Andrzej Swat zwrócił uwagę, że na tym etapie nie jest przyjmowana uchwała  

w sprawie finalnego podziału województwa na obwody łowieckie. Zaznaczył, że jest to pewien etap 

procedury uchwalenia nowego podziału województwa na obwody łowieckie, a obecnie omawiana 

uchwała dotyczy skierowania do Zespołu opiniodawczo-doradczego projektu uchwały ws. podziału 

województwa warmińsko-mazurskiego na obwody łowieckie. Wyjaśnił, że dopiero po wyrażeniu 

opinii przez ww. Zespół, uchwała w sprawie podziału na obwody łowieckie zostanie skierowana  

pod obrady Sejmiku.  

 

Przewodniczący Komisji podziękował za omówienie projektu uchwały i zaprosił do zadawania pytań.  

 

Radny Stanisław Gorczyca zapytał, czy wspomniany przez Dyrektora Departamentu Ochrony 

Środowiska obwód łowiecki o powierzchni poniżej 3 tys. ha należy do koła łowieckiego, 

 czy do instytucji. 

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, p. Bogdan Meina powiedział, że sprawdzi kto jest 

dzierżawcą wymienionego obwodu łowieckiego i wówczas poinformuje radnych.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, ile czasu ma Zespół na prace nad projektem uchwały w sprawie 

podziału województwa na obwody łowieckie.  

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, p. Bogdan Meina odpowiedział, że nie ma określonych 

terminów w tym zakresie i dodał, że prawdopodobnie posiedzenie Zespołu odbędzie się na początku 

listopada br.  

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do głosowania (w programie konferencyjnym) nad projektem  

uchwały w sprawie skierowania projektu uchwały ws. podziału województwa warmińsko-

mazurskiego na obwody łowieckie oraz zaliczenia obwodów łowieckich do kategorii, o których 

mowa w art. 26a ust. 1 ustawy Prawo łowieckie do zaopiniowania przez Zespół opiniodawczo-

doradczy. 

 

Za pozytywnym przyjęciem ww. projektu uchwały głosowało 7 członków Komisji, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0.  

 

      Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 2 

 

IV. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Spraw różnych i wolnych wniosków nie wniesiono.  

 

V. Przyjęcie Protokołu nr 15/2020 z 23 września 2020 r. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do Protokołu Nr 15/2020 z posiedzenia Komisji 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w dniu  

23 września 2020 r.  

W związku z brakiem uwag zarządził głosowanie (w programie konferencyjnym).  

Za pozytywnym przyjęciem ww. Protokołu głosowało 7 Członków Komisji, przeciw - 0, wstrzymało 

się - 0.  

       Imienne wyniki głosowań stanowią załącznik nr 3 
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VI. Zakończenie posiedzenia. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji, p. Jan Bobek zamknął zdalne posiedzenie 

Komisji  Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

w dniu 21 października 2020 r.  

 

 

 

 

         Przewodniczący Komisji 

 

         Jan Bobek 

 

 

 

 

Sporządziła: 

Beata Kantolak 


